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Статья посвящена рассмотрению основного концепта в государственно-правовых идеях извест-
ного правоведа рубежа XIX–XX в. П.Е. Казанского — института самодержавной власти. Проанализи-
рована его позиция относительно самодержавия как необходимой для российской государственности 
политической формулы. Определено содержание сформулированных П.Е. Казанским основных преди-
катов российской императорской власти. Раскрыты его взгляды на созданный в контексте государ-
ственных реформ 1905–1906 гг. институт парламентаризма.

Ключевые слова: П.Е. Казанский, государственно-правовая концепция, российское самодержавие, 
императорская верховная власть, консервативная правовая школа, институт парламентаризма.

The Institute of Autocratic Power in the State Legal Concept

of P. E. Kazanskiy: Problem Setting

Mikhaylova Elizaveta M.

Professor, Head of the Department of Humanitarian Disciplines 

and Foreign Languages of the Cheboksary Cooperative Institute (Branch) 

of the Russian University of Cooperation

Honored Educator of the Chuvash Republic 

Doctor of History

Assistant Professor

Th e article is devoted to the main concept in the state-legal ideas of a well-known jurist of the 
XIX–XX centuries P.E. Kazansky - the institution of autocratic power. His position on autocracy as 
a political formula necessary for Russian statehood is analyzed. Th e content of major predicates of 
the Russian imperial power formulated by P.E. Kazansky is determined. His views on the institute of 
parliamentarism created in the context of state reforms of 1905–1906 are revealed.
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